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Fællesskolen Bevtoft - Over Jerstal 

 

Skolebestyrelsesmøde  

Torsdag den 19. september kl. 19.00-21.00 
 Bevtoft 

 
     

REFERAT 
  

Fraværende: Lisbeth 

 

 

1. Godkendelse af referat. 

Referatet blev godkendt 

 

2. Elevrådet, Bevtoft 

På elevrådets første møde konstituerede de sig. Lukas S, 6AB, blev valgt til 

elevrådsformand. Næstformand blev Katja 5AO. Onsdag var repræsentanter i 

Haderslev til fælleselevrådsmøde. Her fik de en introduktion til arbejdet i 

fælleselevrådet. Der blev også valgt formand og næstformand. Lokalt er boden 

blevet genoptaget. Elevrådet modtager bestillinger og indkøber herefter focaccia og 

pølsehorn. Disse udleveres om fredagen. Elevrådet har drøftet , hvordan overskuddet 

kan komme alle elever til gavn. 

Elevrødderne har udarbejdet et årshjul med årets aktiviteter. Aktiviteterne er bl.a. 

julebanko, filmaften, og dyreskue. 

 

3. Godkendelse af udkast til Skolebestyrelsens Årshjul for 2019-20 (Bilag) 

Årshjulet blev godkendt.  

 

4. Orientering om mål og fokusområder for FBO for skoleåret 2019-20. 

- Introduktion ved SR 

- Mika fortæller om turbotimer 

- Heidi B. fortæller om indretning af læringsmiljøer 

 

SR introducerede indsatsområderne for FBO. 

Udgangspunktet er en demografisk udfordring. Der bliver færre børn i kommunen og 

dermed også på FBO. Derfor er det nødvendigt at vi kan være et skoletilbud for alle 

børn. 

Afsæt:  

Vi har de børn vi har - alle børn skal ses og høres - de voksne skal justere sig. 

Kommunalt mål: Styrke almenområdet 

- Børnesyn  

- Kulturudvikling  

- Ressourcebevidsthed. 

Fokusområder lokalt:  

- Timer med ekstra ressourcer (turbotimer, akt, støttetimer, holddannelse) 

- Forbedring af det fysiske læringsmiljø (Sammenlægning af klasselokaler, 

indretning af lokaler, udvikling af læringsmiljøer.) 

- Klassetid, læringssamtaler og elevråd 

- Der er ansat praksisvejledere i distrikterne.  

- Fokus på lavt elevfravær 

 

Mika fortæller om turboforløb  

- Placeret på junioruniverset. Fast punkt på teammøder, hvor indsatsen koordineres 

med de øvrige lærere. I forløbene arbejdes der f.eks. med kompenserende it, 
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forforståelse af kommende klasseundervisnings faglige indhold, så eleven er på 

forkant. Det kan også være kurser i forskellige faglige områder. Eleverne flyttes fra 

der hvor de er fagligt og får opbygget faglig selvtillid.  

Forældrene orienteres før turboforløbet tilbydes, og der orienteres om elevens 

progression efter forløbet. 

 

Indretning af læringsmiljø, Heidi. 

Fleksible arbejdspladser i børneuniverset i Bevtoft - genbrugsmøbler.  

Teamet har udviklet regler for brug af lokalerne. De er indrettet med 

genbrugsmøbler eller møbler vores pedel selv har bygget billigt. 

Der udvikles kontinuerligt på lokalernes indretning ud fra elevernes behov. Nogle 

står, nogle sidder andre skærmes lidt for bedre at kunne koncentrere sig. Man kan 

sidde sammen eller hver for sig. Eleverne har medbestemmelse i forhold til hvor de 

ønsker at arbejde. 

Der arbejdes på at dele nogle af erfaringerne fra børneuniverset, og justere eller 

tilpasse læringsmiljøer i junioruniverset.  

 

 

5. Høringssvar vedr. den fremtidige tildelingsmodel for folkeskolerne. 

Høringsmaterialet er sendt ud den 10/9 

 

- Præsentation af modeller 

- Drøftelse af høringssvar 

 

Den nuværende tildelingsmodel er fra 2013 og fordeler midlerne til de enkelte skoler. 

Der arbejdes på at udvikle en ny, enkel og overskuelig model, der giver skolerne 

lokal indflydelse. 

Forvaltningen har udviklet forskellige modeller, som politikerne har valgt at sende i 

høring. 

I alle modeller er visitationstaksten fjernet.  

Skolebestyrelsen udtaler, at en differentieret grundtildeling og kompensation til 

klassedannelse er en nødvendighed for at kunne drive de mindre skoler.  

Det er væsentligt at AKT prioriteres, så man kan iværksætte lokale trivselstiltag.   

 

 

6. Meddelelser 

- Transportudfordringer 

Der er etableret en lokal taxiordning, der sørger for at få transporteret eleverne, der 

har fri kl. 13.15. hjem på ordentlig vis. 

 

 

7. Eventuelt 

Tomas stopper på FBO til efterårsferien. Vi håber at der kan være en ny 

afdelingsleder på plads til 1/12. Tak til Tomas for en stor indsats og inspirerende 

indlæg på bestyrelsesmøderne. 

 

8. Orientering om ansættelse af afdelingsleder. 

- Nedsættelse af ansættelsesudvalg 

Stillingen er slået op efter drøftelse i formandsgruppen med ansøgningsfrist den 

7/10. 

Der blev nedsat et ansættelsesudvalg bestående af følgende: 

Forældre: Kirsten, Lisbeth og Tina 

Medarbejdere: Mika og Heidi 

Ledelse: Martin og Susanne 

Susanne udarbejder en tidsplan for ansættelsesforløbet. 

 

 

Mvh. Kirsten Hjort Kloster, Lisbeth Søkilde, Martin Ottsen og Susanne Rex Jensen 

 
 
Referent: Tomas Duelund 

 


